
         R O M Â N I A
JUDEŢUL SATU MARE
CONSILIUL LOCAL AL
MUNICIPIULUI CAREI

P R O C E S   -  V E R B A L
al şedinţei ordinare din data de  04 aprilie 2013

a Consiliului Local al Municipiului Carei 

Sunt prezenţi 18 consilieri, absent d-nul consilier Tempfli Vasile.
Şedinţa este condusă de D-nul consilier Bucureştean Adrian.
Se  supune  la  vot  procesul  verbal  al  şedinţei  din  data  de  29.03.2013  care  se  aprobă  în  

unanimitate de voturi.
Se prezintă proiectul ordinei de zi după cum urmează :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli la data de 31 
            decembrie 2012 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate pentru „AMENAJARE ZONA 
            VERDE CU IRIGAŢIE, STR. 25 OCTOMBRIE, ZONA MONUMENT, DIN MUNICIPIUL   
            CAREI”

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului  de venituri şi cheltuieli al creditelor interne pe  

anul 2013
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 la instituţiile  

de învăţământ finanţate din venituri proprii
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea repartizării sumei defalcate din taxa pe valoare adăugată  

pentru cheltuieli  descentralizate la finanţarea cheltuielilor de personal la învăţământ pe anul  
2013

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 al  Spitalului  
Municipal Carei

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 al Centrului  
Cultural  al municipiului Carei 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 al 
            Administraţiei Pieţii Carei 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea subvenţionării întroducerii unui modul al încălzirii centrale  

pe gaz în Secţia de Pompieri Carei 
11.  Diverse

Se supune la vot ordinea de zi şi se aprobă în unanimitate de voturi.
Se trece la discutarea primului punct de pe ordinea de zi. 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli la data de 31 
    decembrie 2012 

Dl. consilier Ciută arată că anul trecut la aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli ni s-a 
prezentat un buget „catalogat ca unul din cele mai bune”, ambiţios cu un procent de 52,5% la secţiunea 
dezvoltare şi 47,5% la secţiunea de funcţionare. Am realizat bugetul în procent de 78,7%, 30% pentru 
secţiunea de dezvoltare şi 70% pentru secţiunea de funcţionare. La impozite şi taxe pe proprietate s-a 
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propus  6,3 milioane lei,  în octombrie s-a propus mărirea acestei sume la 7,1 milioane lei,  dl primar a 
propus încasarea datoriilor atât de la persoane fizice cât şi de la persoane juridice. Cifrele ne arată clar că nu 
am realizat cele propuse în octombrie. Un singur exemplu la cheltuieli la autorităţi publice cheltuim 3,3 
milioane lei, pentru salariile a 75 de angajaţi, făcând un calcul rezultă o medie de 3.870 lei brut cu 
contribuţiile cu tot. De 7-8 luni toată mass media vorbea „ce se va realiza, ce se va încasa în acest oraş„. 
„Mi-am dat seama că toate aceste laude – pe bani grei – nu au nimic comun cu realitatea”. 

Dl. primar arată că este mulţumit că 30% din buget s-a alocat pentru investiţii, Guvernul a 
planificat pentru România 15% din buget pentru dezvoltare. Solicită sprijinul PSD-ului şi PNL-ului,  pentru 
obţinerea fondurilor necesare pentru finanţarea proiectelor europene, terminarea celor 90 de apartamente 
sociale, asfaltarea celor 23 de străzi şi reabilitarea drumului principal care trece prin municipiu (Oradea – 
Satu Mare). 

Dl. consilier Ciută şi dl. consilier Oneţ arată că au primit scrisoarea şi o să facă tot posibilul 
pentru obţinerea acestor fonduri de la Guvern. Dl consilier Ciută pune întrebarea „dacă acum 2 ani când 
eraţi la guvernare v-aţi trimis această scrisoare? Deoarece pentru cele 90 de apartamente sociale ar fi 
trebuit să primim banii de mult, recepţionarea acestora trebuia făcută de anul trecut. 

Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 10 voturi pentru şi 8 voturi împotrivă (USL).
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate pentru „AMENAJARE ZONA     
    VERDE CU IRIGAŢIE, STR. 25 OCTOMBRIE, ZONA MONUMENT, DIN MUNICIPIUL CAREI”             

Dl. consilier Bontea solicită ca în viitor compartimentele de specialitate să dea detalii tehnice, 
studii de fezabilitate, pentru înţelegerea investiţiei în cauză. 

Dl consilier Oneţ arată că au fost prezentate în documentaţie 2 schiţe diferite, solicitând 
clarificări la acest aspect.

Dl. consilier Bucureştean arată că pe unul din schiţe apar cifre cu numărul copacilor care vor 
fi tăiaţi. Dl consilier Ciută arată că va vota cu materialul propus iniţial numai sistemul de irigare, fără tăieri.

Dl. Bekő arată că elementele tehnice sunt în studiu de fezabilitate, 600 mp zonă verde cu 
trotuar cu tot aproxim. 2000 mp. Proiectul este corect şi la biroul tehnic pot fi studiate documentele. 

Dl. consilier Bontea susţine că aceste proiecte ar trebui prezentate mai laborios.
 Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local de venituri şi cheltuieli pe anul 2013
 Dl. consilier Ciută arată că se propune în buget 53 milioane lei, secţiunea de funcţionarea 
este mai mare decât secţiunea de dezvoltare, nu sunt bugetate cheltuielile salariale pe octombrie şi 
noiembrie, consideră că nu vor fi probleme că la partea de cheltuieli propunerile vor fi depăşite. 

Dl. consilier Ciută ar fi de acord cu bugetul prezentat dar nu poate să-l voteze pentru că  la 
cheltuieli de capital pe 2013 apar câteva poziţii cu care nu este de acord. De exemplu revitalizarea grădinii 
aferente castelului, unde în proiectul tehnic sunt prevăzuţi a se tăia încă 78 de copaci, şi este prevăzută 
reabilitarea manejului din parc în detrimentul unui teatru de vară pentru care a fost deja plătit un studiu de 
fezabilitate.

Dl. consilier Bucureştean Adrian propune scoaterea acestor 2 puncte de la cap.de cheltuieli 
de  capital pentru ca bugetul să fie votat în unanimitate.

Dl. consilier Păuşan solicită unele clarificări de exemplu capacitatea generatorului de 14.000 
lei, angajări la poliţia locală, costuri salariale de 181.000 lei la bibliotecă.

Dl. Bekő, referitor la proiectul reabilitare manej, arată că această investiţie e obligatoriu să fie 
bugetată, fiind un proiect câştigat şi suntem în fază de derulare. Problema tăierilor prevăzute a se realiza în 
parc a fost motivată de dl. Bekő prin faptul că cei 78 de copaci propuşi sunt bolnavi iar aceste lucrări se fac 
sub stricta îndrumare a proiectantului.

Dna consilier Venig propune ca suma de 10.000 lei alocată pentru organizarea Zilelor Iancului 
să fie mutată din cap.51.02 la cap. 67.02.

Referitor la propunerea dnei Venig dl consilier Oneţ arată că este de acord,propunând ca 
suma de 10.000 lei să fie majorată la 15.000 lei.
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Se supune la vot propunerea dnei Venig şi se aprobă cu 16 voturi pentru şi 2 abţineri.
Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă cu 10 voturi pentru şi 8 abţineri (grupul 

USL).
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului  de venituri şi cheltuieli al creditelor interne pe    
    anul 2013

Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă cu 10 voturi pentru şi 8 abţineri (grupul 
USL).
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 la   
    instituţiile de învăţământ finanţate din venituri proprii

Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă în unanimitate de voturi.
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea repartizării sumei defalcate din taxa pe valoare adăugată   
    pentru cheltuieli  descentralizate la finanţarea cheltuielilor de personal la învăţământ pe anul 
    2013.

Dl consilier Csizmadia este de acord cu proiectul cu condiţia ca „promovabilitatea să nu fie 
aşa de ruşinoasă”.

Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă în unanimitate de voturi.
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 al     
    Spitalului Municipal Carei.

Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă în unanimitate de voturi.
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 al 
    Centrului Cultural  al municipiului Carei 

Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă în unanimitate de voturi.
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2013 al 
    Administraţiei Pieţii Carei 

Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă în unanimitate de voturi.
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea subvenţionării întroducerii unui modul al încălzirii 
      centrale pe gaz în Secţia de Pompieri Carei 
 Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se aprobă în unanimitate de voturi.
11.  Diverse

Dl. consilier Poosz arată că se abordează doar subiectul tăierilor şi nu a plantărilor de copaci. 
În str. Agoston s-au plantat 200 de pomi şi 50 au fost tăiaţi. 

Dl. consilier Brem arată că executivul a făcut greşeli, trebuiau afişate în cartiere nişte planşe 
privind  reamenajarea zonei „că peste 10 ani vom avea umbră de la pomii plantaţi acum”

Dl. primar susţine cele afirmate de dl. Brem, arătând că nu subiectul îl deranjează ci 
denaturarea realităţii. Consideră că nu merită acest tratament, că nu el a făcut aceste proiecte. 

Dl. consilier Ciuită arată că în cazul în care se mai taie un copac vor trece la demonstraţii 
paşnice, rugându-l pe dl. primar să nu mai facă afirmaţii că PNL-ul incită la acţiunile cum ar fi pictarea unor 
clădiri cu sloganuri antităieri de copaci.

Tot dl. consilier Ciută arată că l-a deranjat cel mai mult faptul că au fost tăiaţi copacii de lângă 
şosea între staţia de taxi şi magazinul Oţelul. 

Dl consilier Bucureştean arată că aşteaptă cu nerăbdare dacă poliţia a găsit acel făptaş care 
„nu are nimic cu PNL”. 

Dl consilier Bucureştean  „aş fi dorit să vă reconsideraţi poziţia, dar ne catalogaţi în 
continuare ca instigatori. Suntem aici în urma voturilor unor cetăţeni care aşteaptă din partea noastră o 
reprezentare adecvată. Nu avem legătură cu nici o actiovitate de incitare.”

Dl. consilier Păuşan  atrage atenţia executivului că în str. Bălţilor intră apa în curţile oamenilor. 
Dl. consilier Bontea arată că saitul Primăriei este în construcţie, atrage atenţia asupra faptului 

că la unele hotărâri lipsesc anexele, solicitând ca în viitor să apară toate anexele.
Nefiind alte probleme şedinţa se încheie.
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            PREŞEDINTE  DE  ŞEDINŢĂ               S E C R E T A R 
                     Bucureştean Adrian                                          jr. Sróth Clara   
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